
 

 

Zápis z jednání 
Komise kultury, cestovního ruchu a vnějších vztahů Rady Kraje Vysočina 

č. 2/2018 konaného dne 23. dubna 2018 
 Přítomni: 
1. Stránský Milan 8. Dvořák Josef 
2. Daněk Antonín 9. Málek Jan 
3. Vichrová Lucie 10. Milotová Danuše 
4. Šinkorová Michaela 11. Suchý Michal 
5. Štefáček Jan (místopředseda) 12. Seidl Ladislav (tajemník) 
6. Novák Rostislav  
7. Hanáčková Jaromíra  
 Nepřítomni (omluveni): 
1. Geist Zdeněk (předseda) 3. Říhová Regina 
2. Kružíková Marie 4. Daněk František Pavel 
 Hosté: 
1. Fischerová Jana (členka rady kraje) 3. Hladíková Jitka (KKV HB) 
2. Rázl Ondřej (OSH) 4. Stejskal Petr (OKPPCR) 
 Program jednání: 

1. Zahájení; 2. Schválení programu a zápisu; 
3. Informace o činnosti Krajské knihovny Vysočiny, (KKV HB), 4. Informace o bodech projednaných v radě kraje, (OKPPCR); 
5. „Vnější komunikace Kraje Vysočina“ - jednotný vizuální styl, hlavní tiskoviny, vydávaná periodika, eventy apod., (OSH); 
6. Informace o naplňování Strategie rozvoje cykloturistiky a cyklodopravy v Kraji Vysočina na období 2014–2020, (OKPPCR); 7. Diskuze, různé; 
8. Závěr.  1. Zahájení 

Jan Štefáček, místopředseda Komise kultury, cestovního ruchu a vnějších vztahů Rady Kraje Vysočina (dále jen „Kkcrvv“) přivítal všechny přítomné a zahájil jednání. Dle počtu přítomných 
členů konstatoval, že je Kkcrvv usnášeníschopná.  2. Schválení programu a zápisu 
Místopředseda přednesl návrh programu jednání. Ten byl upraven do následující podoby: 1. Zahájení; 

2. Schválení programu a zápisu; 3. Informace o naplňování Strategie rozvoje cykloturistiky a cyklodopravy v Kraji Vysočina na 
období 2014–2020, (OKPPCR); 4. Informace o činnosti Krajské knihovny Vysočiny, (KKV HB), 5. Informace o bodech projednaných v radě kraje, (OKPPCR); 

6. „Vnější komunikace Kraje Vysočina“ - jednotný vizuální styl, hlavní tiskoviny, vydávaná periodika, eventy apod., (OSH); 
7. Vyhlášení grantového programu „Edice Vysočiny 2018“; 8. Diskuze, různé; 
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9. Závěr.  
Takto upravený návrh programu byl 11 hlasy schválen. K zápisu z minulého jednání nebyly vzneseny žádné připomínky a byl 11 hlasy schválen.  3. Informace o naplňování Strategie rozvoje cykloturistiky a cyklodopravy v Kraji Vysočina na období 2014–2020 
Petr Stejskal, úředník na úseku organizace a koordinace cyklodopravy a cykloturistiky krajského úřadu, uvedl, že Strategie rozvoje cykloturistiky a cyklodopravy v Kraji Vysočina na období 2014–
2020 byla schválena zastupitelstvem kraje dne 16. 12. 2014.  Hlavní projekty zařazené do rozpočtu na rok 2018: 

- GP „Cyklodoprava a cykloturistika 2018“ - Pumptracková dráha Vysočina Arena 
- Marketing EV4 - Veletrh ForBikes 2018 - Cyklodopravní kampaň a soutěž „Do práce na kole 2018“ 
- Brožura „Cykloregion Vysočina - Cykloboxy Zoologická zahrada Jihlava 

 Další aktivity a záměry v průběhu roku 2018: - Monitoring cyklistů (sčítače) – ETAPA III 
- Inzerce časopis Cykloturistika - Cyklotoulky 
- Plán udržitelné mobility organizace – Nemocnice Třebíč, příspěvková organizace - Národní konference „Akademie městské mobility  

Petr Stejskal doplnil, že finanční prostředky do rozvoje infrastruktury prostřednictvím dotačních titulů FV nejsou dostačující. U Fondu Vysočiny, resp. dotační politiky kraje obecně, dojde od roku 
2019 ke komplexním změnám. V současné době nárůst finančních prostředků pro rozvoj infrastruktury není možný ve smyslu limitu celkových prostředků kraje určených na dotační tituly. Jan Málek vznesl dotaz kolik lze za 7 mil. Kč vystavit km cyklostezek. Ladislav Seidl odpověděl, že 
kraj se podílí na spolufinancování projektů zejména obcí, tudíž přesnou částku nelze určit. Jaromíra Hanáčková doplnila, že 1 km cyklostezky se pohybuje od 1 mil. Kč do 5 mil. Kč, záleží na 
povrchu a zda na cyklostezce jsou umístěny objekty. Petr Stejskal doplnil, že z grantového programu byla doposud spolufinancována údržba, opravy a rekonstrukce stávajících komunikací 
v rámci sítě cyklotras. V roce 2018 byla poprvé spolufinancována i samotná výstavba.   Usnesení 06/02/2018/Kkcrvv 
Komise kultury, cestovního ruchu a vnějších vztahů Rady Kraje Vysočina bere na vědomí 
informace o naplňování Strategie rozvoje cykloturistiky a cyklodopravy v Kraji Vysočina na období 2014–2020. Usnesení bylo přijato 11 hlasy (0 proti, 0 se zdržel). 
 Usnesení 07/02/2018/Kkcrvv 
Komise kultury, cestovního ruchu a vnějších vztahů Rady Kraje Vysočina doporučuje 
radě kraje navyšovat finanční podporu pro rozvoj komunikací určených pro cykloturistiku a 
cyklodopravu. Usnesení bylo přijato 11 hlasy (0 proti, 0 se zdržel).  4. Informace o činnosti Krajské knihovny Vysočiny 
Jitka Hladíková, ředitelka Krajské knihovny Vysočiny, informovala o činnosti knihovny. Rok 2017 
byl pro knihovnu rokem výjimečným. Knihovna slavila 15 let. V rámci tohoto výročí bylo vytvořeno logo, které figurovalo na všech materiálech. Všechny akce, které byly připraveny pro veřejnost, 
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probíhaly pod hlavičkou tohoto výročí. Hlavní oslava proběhla v březnu. Březen je měsíc čtenářů. Byl vydán druhý díl leporela o Havlíčkobrodských pověstech. Leporelo pokřtily náměstkyně 
hejtmana paní Jana Fischerová i obě autorky. Dále byla otevřena výstava k 15. výročí knihovny, která mapovala činnost uplynulých 15 let. Vyvrcholením všeho byl reprezentační knihovnický ples, který se konal v Havlíčkově Brodě. Knihovna v roce 2017 žádala celkem o 4 dotační projekty na 
ministerstvu kultury. Na všechny tyto projekty získala finanční podporu v celkové výši 94 tisíc korun. Dále knihovna žádala o finanční podporu z Fondu Vysočiny, a to na úpravu webových 
stránek. Díky této finanční podpoře došlo k úpravě webových stránek a knihovna se zúčastnila soutěže Biblioweb 2017, výsledky byly vyhlášeny na konferenci ISSS v Hradci Králové. Web 
obsadil v této soutěži dělené druhé až třetí místo. Dále také pokračuje spolupráce s vysokými školami (nákup fondu), SŠ, ZŠ, MŠ (projekty na podporu čtení) domovy důchodců (donášková služba díky dobrovolníkům) apod. Na začátku roku 2017 proběhl průzkum spokojenosti čtenářů 
s poskytovanými službami. Probíhalo to, jak papírovou, tak elektronickou formou. Celkem se vrátilo 171 vyplněných dotazníků. Knihovna vyšla z dotazníkového šetření velmi dobře (hodnocení 
poskytovaných služeb - 81 % výborné, 17 % velmi dobré). Jaromíra Hanáčková vznesla dotaz, jak často je navštěvováno dětské oddělení. Jitka Hladíková odpověděla, že konkrétní čísla jsou součástí Výroční zprávy KKV, ale mají registrovaných cca 
1400 dětí. Další dotaz paní Jaromíry Hanáčkové byl, jestli z dlouhodobého hlediska je nárůst či pokles dětských čtenářů. Ředitelka Krajské knihovny Vysočiny odpověděla, že počty dětských 
čtenářů i výpůjček jsou více méně pořád stejné.  Michaela Šinkorová vznesla dotaz, jak vypadá mezinárodní spolupráce mezi knihovnami např. výměna fondu nebo putovní výstavy. Jitka Hladíková odpověděla, že jednak měli výstavy, ale 
především šlo o to, podělit se o informace jakým způsobem probíhají práce např. na Slovensku nebo v Polsku, jaké služby nabízejí čtenářům, jestli využívají nějaké databáze nebo elektronické 
zdroje, jakou mají otvírací dobu, jestli mají nějaké dotační tituly. Další dotaz paní Šinkorové byl, jestli uvažují o výměně fondu knih. Paní Hladíková odpověděla, že o výměně fondu zatím neuvažují. 
Milan Stránský vznesl dotaz, jestli se zvyšuje zájem o elektronické knihy. Jitka Hladíková odpověděla, že zaznamenali 48 čtenářů, kteří si pravidelně půjčují elektronické knihy, jiná situace 
je však před dovolenými, kdy se tyto počty rapidně mění, výpůjčky audio knih postupně stoupají.  Usnesení 08/02/2018/Kkcrvv 
Komise kultury, cestovního ruchu a vnějších vztahů Rady Kraje Vysočina bere na vědomí 
informace o činnosti Krajské knihovny Vysočiny Usnesení bylo přijato 11 hlasy (0 proti, 0 se zdržel). 
 5. Informace o bodech projednaných v radě kraje 
Ladislav Seidl okomentoval podkladový materiál. Podrobnější informace o projednaných bodech 
jsou k dispozici na: http://www.kr-vysocina.cz/2017/ds-303558/p1=86249  
Usnesení 09/02/2018/Kkcrvv Komise kultury, cestovního ruchu a vnějších vztahů Rady Kraje Vysočina bere na vědomí 
informace o bodech projednaných v radě kraje. Usnesení bylo přijato 11 hlasy (0 proti, 0 se zdržel).  6. Vnější komunikace Kraje Vysočina“ - jednotný vizuální styl, hlavní tiskoviny, vydávaná periodika, eventy apod. 
Ondřej Rázl seznámil přítomné členy s vnější komunikací Kraje Vysočina. Informoval o existenci dokumentu „Manuál jednotného vizuálního stylu“, který kodifikuje standardy jednotného firemního 
stylu – jeho základními prvky jsou značka (logo), typografie (písmo) a barevnost. Dále stručně prezentoval formy komunikace Kraje Vysočina – informoval o periodických a neperiodických tiskovinách - „Zpravodaj Kraje Vysočina“ (určený pro p.o. a obce), noviny „Kraj Vysočina“ (220 tis. 
výtisků), obě tyto tiskoviny vychází každý měsíc, webové stránky Kraje Vysočina, výroční zpráva, která má elektronickou podobu a vychází vždy na začátku měsíce června. Neperiodické tiskoviny – 
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např. mapy (od OSH, ODSH, OKPP, Vysočina Tourism, p.o.), „image brožura“, apod. Dále informoval o propagaci Kraje Vysočina, formou povinné publicity, kterou plní příjemci dotací Kraje 
Vysočina, ať už dotací z Fondu Vysočiny, tak příjemci dotací na základě pravidel rady kraje či zásad zastupitelstva. Podmínky publicity Kraje Vysočina jsou stanoveny v konkrétních smlouvách o poskytnutí dotace, které Kraj Vysočina s příjemci dotací uzavírá. Dalším nástrojem prezentace 
Kraje Vysočina je přímý aktivní marketing na významných akcích podporovaných Krajem Vysočina jako je např. světový pohár v biatlonu či horských kol v Novém Městě na Moravě, kde se Kraj 
Vysočina prezentuje také vlastním promo týmem. OSH dále pořádá celou řadu vlastních akcí určených jak pro zvané hosty, tak i pro širokou veřejnost. Jedná se např. o akce jako je Sportovec 
Kraje Vysočina, Barevné Vánoce, udílení záslužných medailí členům IZS apod. Kraj Vysočina také oceňuje významné osobnosti Vysočiny formou nejvyššího ocenění Kraje Vysočina, což jsou kamenné, skleněné a dřevěné medaile – bližší informace o nejvyšším ocenění Kraje Vysočina je: 
http://www.kr-vysocina.cz/oceneni.asp.  Rostislav Novák vznesl dotaz, ohledně distribuce novin Kraj Vysočina - nedostatečná distribuce, 
zda se noviny počítají na domácnost nebo na nemovitost. Ondřej Rázl odpověděl, že noviny by se měly dostat do každé schránky. Lucie Vichrová, také upozornila, že noviny Kraj Vysočina také nedostává. Ondřej Rázl odpověděl, že všechny tyto stížnosti předá na tiskové oddělení, které 
zajistí nápravu. Doplnil také, že tiskové oddělení také realizuje pravidelné namátkové kontroly distribuce, které by případné nedoručování mělo odhalit.  Usnesení 10/02/2018/Kkcrvv Komise kultury, cestovního ruchu a vnějších vztahů Rady Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
informace o bodech projednaných v radě kraje. 
Usnesení bylo přijato 10 hlasy (0 proti, 0 se zdržel). Během jednání nebyl přítomen Antonín Daněk.  7. Vyhlášení grantového programu „Edice Vysočiny 2018“ 
Ladislav Seidl okomentoval podkladový materiál. Cílem programu je více se zaměřit na vytvoření 
podmínek pro podporu ediční činnosti směřující k uchování identity a kolektivní paměti obyvatel kraje připomenutím významných osobností, historických událostí a kulturního dědictví s vazbou na Kraj Vysočina. Celková alokace činí 1,2 mil. Kč. 
 Usnesení 11/02/2018/Kkcrvv 
Komise kultury, cestovního ruchu a vnějších vztahů Rady Kraje Vysočina doporučuje 
radě kraje doporučit zastupitelstvu kraje vyhlásit grantový program „Edice Vysočiny 2018“. Usnesení bylo přijato 11 hlasy (0 proti, 0 se zdržel).  

8. Diskuze a různé 
Termín příštího výjezdního zasedání byl stanoven na pondělí 18. června 2018 od 14.00 
hodin na Hradu Kámen. 
 

9. Závěr 
Jan Štefáček, místopředseda Kkcrvv, poděkoval všem přítomným a ukončil jednání.   Jan Štefáček 
místopředseda Komise kultury, cestovního ruchu a vnějších vztahů Rady Kraje Vysočina 
  Ing. Ladislav Seidl 
tajemník Komise kultury, cestovního ruchu a vnějších vztahů Rady Kraje Vysočina  
Zpracovala a zapsala: Denisa Nohová dne 23. dubna 2018. 


